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Bolji uslovi lečenja za obolele od retkih bolesti 

Zdravstvene ustanove u Nemačkoj angažovaće se više na lečednju dece iz Srbije koja boluju od retkih 
bolesti, dogovoreno je danas na zajedničkom sastanku u Berlinu ministara zdravlja Nemačke i Srbije 
Jensa Špana i Zlatibora Lončara. 

"U oblasti retkih bolesti dobićemo svu podršku ministra Špana. Dogovoreno je da će organizovati 
sastanak sa svim bolnicama koje se bave lečenjem retkim bolestima i koje imaju najbolje rezultate kako 
bi se deci iz Srbije u najkraćem roku obezbedilo lečenje i neophodna terapija", rekao je ministar Lončar 
za Tanjug nakon sastanka. 

Nemački ministar zdravlja obećao je podršku Srbiji na evropskom putu, da će se dodatno angažovati i 
dodatno pomoći Srbiji na tom putu. 

"Obećao je da će pomoći Srbiji da ostvari ono čemu teži, a to su evropske vrednosti, jedan sređen 
sistem, jedan bolji sistem", rekao je Lončar i dodao da je ministar Špan prihvatio da posetu Srbiji i da će 
ta poseta biti ove godine. 

Procenjuje se da u Srbiji ima oko 450.000 pacijenata obolelih od retkih bolesti. To je procena Evropske 
komisije jer u Srbiji još uvek ne postoji registar retkih bolesti. 

Ove godine za lečenje retkih bolesti iz budžeta je izdvojeno dve milijarde dinara. 

 



 

 

Prijavljena epidemija gripa i u Moravičkom okrugu 

Zavod za javno zdravlje Čačak prijavio je epidemiju gripa na teritoriji Moravičkog okruga, izjavila je za 
"Tanjug" Dragana Dimitrijević, šef za epidemiološki nadzor "Dr Milan Jovanović Batut". 

Epidemija gripa prijavljena je zbog porasta pacijenata koji se javljaju sa simptomima sličnim gripu, kažu u 
čačanskom Zavodu za javno zdravlje. 

U prethodne dve nedelje u ovom okrugu prijavljeno je 349 obolelih, navode u zavodu. 

Portparol Opšte bolnice u Čačku Biljana Kočović kaže za Tanjug da je sve više pacijenata sa respiratornim 
infekcijama u toj ustanovi. 

"Na odeljenju intezivne nege primljeno je šest pacijenata od kojih su četiri na mehaničkoj ventilaciji. Dva 
pacijenta su u vrlo lošem stanju i ono se prati iz minuta u minut", rekla je Kočović. 

Kod jednog pacijenta je potvrđen virus tipa A1H1N1, a rezultati ostalih pacijenata se čekaju. 

Epidemija gripa proglašena je još u Pirotskom, Zlatiborskom okrugu i na teritoriji grada Niša, a petnaest 
osoba je umrlo od ovog tipa gripa, kažu u Batutu. 

Najnoviji podaci Instituta za javno zdravlje Srbije pokazuju da je u Srbiji prijavljeno 84.969 građana sa 
oboljenjima sličnim gripu, a da je 15 osoba umrlo od posledica virusa gripa. 

Kako je objavljeno na sajtu Instituta, od 28. januara do 3. februara registrovana su 15.732 slučaja 
oboljenja sličnih gripu. Najveći broj obolelih u Srbiji beleži se kod dece u uzrasnoj grupi do četiri godine. 

Prema podacima Instituta, epidemija gripa, je pored Moravičkog okruga, do sada prijavljena i na teritoriji 
grada Niša i na području Pirotskog i Zlatiborskog okruga. 



 

 

Šest karcinoma dojke otkriveno mamografom ispred RTS-a 

Pre nešto više od godinu dana, RTS je pokrenulo nacionalnu kampanju "Rak je izlečiv" uz podršku 
Ministarstva zdravlja, zdravstvenih institucija, udruženja pacijenata, farmaceutskih kompanija. Pored 
više od hiljadu minuta programa posvećenog značaju prevencije, dijagnostike i boljeg lečenja, 
organizovane su i mnogobrojne akcije.  

Pokretni mamograf je dva puta bio ispred zgrade RTS-a. Prvi put pregledano je 1.500 žena, a kod 11 je 
otkriven rak dojke. Drugi put pregledano je skoro 1.900 žena. Iz Instituta za javno zdravlje "Batut" 
saopštili su prve rezultate pregleda. 

Direktorka Instituta za javno zdravlje "Batut" Verica Jovanović kaže da je tokom akcije do sada otkriveno 
šest karcinoma. 

Međutim, kako ističe Jovanovićeva, ima više od 50 žena koje čekaju dodatnu dijagnostiku. 

"Ovih dana očekuju se zaključci konzilijuma ili specijalista radiologije, tako da će se propisati dodatne 
kontrole na šest meseci ili na godinu dana, dodatne dijagnostičke pretrage, a nešto intenzivnije će se 
pratiti žene koje imaju rizik da obole", navodi Jovanovićeva. 



 

 

Hirurg za nemoguće misije 

Iako se mikrohirurgijom bavi tačno 29 godina i jedan je od osnivača te grane medicine u Srbiji, prof. 
doktor Marko Bumbaširević našao se u središtu pažnje javnosti pošto je uspešno prišio ruku voditeljke 
Dee Đurđević, koja je prošle nedelje doživela tešku saobraćajnu nesreću u Beogradu. 

Predsednik Evropske federacije mikrohirurških odeljenja i dopisni član SANU prof. dr Marko 
Bumbaširević kaže za RTS da je stanje televizijske voditeljke Dee Đurđević stabilno i da očekuje da će 
vremenom biti sve bolje.  

Profesor Bumbaširević napominje da je sreća u nesreći bila u tome što je pacijentkinja bila blizu VMA, jer 
proces propadanja tkiva ekstremiteta počinje odmah. 

Ističe i zlatno pravilo – spasiti život pre ekstremiteta. "Kako će teći dalji oporavak, vreme će pokazati", 
napominje poznati hirurg. 

Naglašava da se, pored mikrohirurgije, zajedno sa timom inženjera bavi i bioničkim ekstremitetima. 

"Ali nijedna proteza ne može da zameni ekstremitet i u ljudskom kontaktu ništa ne može da zameni topli 
stisak ruke. Živeti sa robotom nije isto kao živeti sa rukom", dodaje Bumbaširević. 

Kaže da se u svetu takve operacije obavljaju pomoću specijalnog mikroskopa ili robota. 

"Postoje specijalni mikroskopi vredni 300.000 evra i mali roboti za prišivanje limfnih sudova veličine 0,2 
ili 0,3 milimetra, koji koštaju oko dva miliona evra", navodi Bumbaširević. 

Kaže da ima studenata medicine zainteresovanih za mikrohirurgiju. 



"Prošle godine je u Beogradu bio Evropski kongres mikrohirurgije, tokom kojeg je održan i  potpuno 
besplatno kurs. Pohađalo ga je 120 lekara", ukazuje Bumbaširević. 

Usavršavanje u mikrohirurgiji nije rezervisano samo za mlade lekare, napominje profesor Bumbaširević i 
objašnjava da je potrebno samo "vreme, strpljivost i mirna ruka".  

 

 

Smanjene rezerve krvi, poziv davaocima 

Institut za transfuziju krvi Srbije pozvao je građane svih krvnih grupa da, zbog smanjenih rezervi, daju krv 
tokom narednih dana. 

"Kako bi svi građani kojima je potrebna transfuzija krvi bili pravovremeno zbrinuti, molimo da se što veći 
broj zdravih, punoletnih građana odazove pozivu i da krv u Institutu za transfuziju krvi, u Urgentnom 
centru, ili u organizovanim akcijama na terenu", navodi se u saopštenju Instituta. 

Odziv građana je prethodnih dana bio smanjen zbog zimskog raspusta i velikog broja respiratornih 
infekcija. 



 

 

Lekar se vratio iz Nemačke u Vlastonice 

Lekar Dalibor Stojanović, i pored ponuda iz inostranstva odlučio je da se vrati u rodno mesto Vlasotince. 
Ta opština, iako mala i nerazvijena, finansira zapošljavanje lekara i medicinskih sestara. 

Ono što mnogi lekari i medicinski radnici godinama sanjaju da odu iz Srbije i dobiju posao i specijalizaciju 
u Nemačkoj Dalibor Stojanović jednostavno je odbio.  

Otišao je kod sestre i zeta, koji je takođe lekar, u Lajpcig dobio ugovor ali se vratio u svoje rodno 
Vlasotince. Sada radi u službi hitne pomoći. 

„Ja sam se rodio ovde, ovde sam se školovao i sebe u suštini vidim u tom procesu rada u zemlji u kojoj 
sam odrastao. Najbolje je onde gde se najbolje osećaš”, kaže doktor Dalibor Stojanović iz službe hitne 
pomoći u Vlasotincu. 

Pre odlaska u Nemačku Dalibor je kao lekar radio u Nišu, Požarevcu i Kučevu. Iako mladi stručnjaci u 
Nemačkoj imaju mnogo veće mogućnosti da se usavršavaju i bolje zaradđuju, Dalibor hoće da se 
profesionalno ostvari u Srbiji.  

„Ja sam u Nemačkoj dobio ponudu za zasnivanje radnog odnosa i specijalizaciju iz oblasti anestezije, 
reinematologije, intenzivne terapije i terapije bola, ali sam se vratio u Srbiju i to zamenio volonterskom 
specijalizacijom iz iste oblasti”, kaže doktor Stojanović.  

Kolege u vlasotinačkom Domu zdravlja nisu verovali da će se Dalibor iz Nemačke brzo vratiti. Njegov 
potez im mnogo znači, jer pokrivaju veliku i razuđenu teritoriju, a lekara specijalista nema dovoljno. 



„Pri polasku mi smo se pozdravili, on je rekao neću da se pozdravljam ja ću da se vratim, evo idem čisto 
da sebi ne zamerim nekad u životu”, navodi doktorka Milena Stanković Mitrović, direktorka Doma 
zdravlja u Vlasotincu.  

Kako bi sprečila odlazak mladih stručnjaka opština Vlasotince iz svog budžeta preko projekta vrednog 
skoro 33 miliona dinara finansira radni odnos za 14 lekara i još 14 medicinskih radnika. 

„Vlasotince ima budućnost, i ako je on odlučio da se vrati, verujem da će i drugi iz drugih struka odlučiti 
da se vrate i započnu svoj posao ne samo u državnim institucijama”, navodi Zoran Todorović, predsednik 
opštine Vlasotince. 

Vlasotinčani su ponosni na svog doktora Dalibora. Njegov primer pokazuje da mladi stručnjaci moraju da 
veruju svojoj državi. Zbog toga je i sistemska podrška ljudima kao što je Dalibor Stojanović neophodna 
kako bi klatno migracije počelo da se pomera na drugu stranu. 

 

 

Mnogo posla za Hitnu pomoć u Šapcu 

Ekipe Službe hitne pomoći Doma zdravlja u Šapcu od 1986.godine zbrinjavaju pacijente u krugu od 70 
kilometaraoko ovog grada. Neizostavan začin njihovog posla je adrenalin. Ovih dana zbog gripa imaju 
mnogo više posla. 



Oni su heroji svakoga dana jer mnogi životi zavise od njih. Kao na pokretnoj traci 365 dana u godini, u 
šabačkoj hitnoj pomoći noć se ne razlikuje od dana. Gužva je u čekaonici, u ordinaciji, intervencijama, 
pribranost i tačnost na prijemu informacija obavezna, kao i brzi odlasci ekipa na teren. Najčešća 
pomenuta tema ovih dana je grip.  

„Dovela sam supruga, ima povišenu temperaturu 38, 38 sa dva, tokom dana je bilo gore-dole, pa smo 
mislili da je bolje da dođem, u hitnu pomoć nego da se to iskomplikuje”, kaže Olja Gavrilović iz Šapca. 

„Poslednjih dana naročito imamo tih povišenih temperatura, bilo je bolova u grudima kod srčanih 
bolesnika, kod astmatičara gušenja, s obzirom da je bilo u jutarnjim satima magle”, navodi doktorka 
Slavica Dugonjić, načelnica Službe hitne pomoći Šabac.  

Ovde kažu da su im u hitnim situacijama najvažniji tačni podaci koje dobijaju prilikom telefonskog 
poziva. Zato uznemirenoj osobi sa druge strane veze postavljaju pitanja, umiruju je i traže tačnu adresu, 
svesni da su minuti dugi a sagovornik u panici.  

„Tek kad se pacijent zbrine, preveze, transportuje u Urgentni centar ili odeljenje opšte bolnice, kada 
završite teren ili u povratku, onda se malo opustimo i tek nas možda tada hvata panika i proradi 
adrenalin, ali sve dok traje taj poziv i dolazak i ostalo, jednostavno ne osećate taj strah. Međutim, ima 
slučajeva kada zaista ne možemo da pomognemo, jer smo svi „od krvi i mesa” i naročito smo svi osetljivi 
na decu”, objašnjava doktorka Slavica Dugonjić.  

Šezdesetoro zaposlenih, od kojih 15 lekara kažu da svakoga dana gledaju različite ljudske sudbine, da se 
tako čeliče i postaju bolji ljudi, ne samo zbog spašavanja drugih, već i zbog međuljudskih odnosa i 
timskog rada.  

„Najbitnije nam je vreme da stignemo što pre do pacijenta da ga zbrinemo. Bilo je svega i stresnih 
situacija i neobičnih. Povreda je bilo dosta, nije prijatno to videti, ali takav je posao”, kaže vozač Milorad 
Todorović. 

Zato i posle 15 terena u smeni, šabački humanisti ostaju na poslu duže, ako zatreba.  

„Sad sam ostala sat vremena duže na poslu da bih mogla da završim administarciju i papirologiju. Što se 
posla tiče, danas je bilo onako različitih terena, od raznih povreda, preloma, uboda, gušenja”, kaže 
doktorka Snežana Mitrović. 

U službi koja radi kada se sve ambulante zatvore, često dođu i oni koji su moglu da sačekaju jutro, ali ih 
niko nije vratio bez pregleda i saveta kući.  

„Uvek su bili ljubazni, i uvek su izlazili u susret pacijentima, naravno prioritet su imali oni koji su 
zdravstveno teže ugroženi”, kaže pacijent Veljko Pantelić. 

Dešavaju se, kažu u šabačkoj hitnoj pomoći i lažni pozivi. Ipak, stužu gde god zatreba, svesni da znanjem i 
pribranošću spašavaju nečiji život, zato mnogi svoj posao ne bi menjali ni za jedan drugi.  



 

 

ANTIVAKSERI U NOVOJ KAMPANJI ŠIRENJA PANIKE Struka ih je dotukla argumentima oko MMR 
vakcine, pa su sada SMISLILI NOVE LAŽI 

Antivakcinaški lobi kao da je iscrpeo sve moguće laži i ideje kako da obmanjuje javnost o navodnoj 
štetnosti MMR vakcine, a i struka ih je porazila argumentima, pa su se izgleda sada preorjentisali na 
drugu vakcinu. Ovaj put na udaru je ona protiv humanih papiloma virursa (HPV), ali je metod rada 
antivakcinaškog lobija ostao isti – obmana. 

"Uključi mozak! ’Ministarstvo zdravlja je pokušalo jedan eksperiment. To je donacija.Oni su zamolili da 
se nama besplatno daju vakcine (HPV) da se vidi kako će stanovništvo reagovati’. Dr Zoran Radovanović", 
ispisano je na ogromnom muralu u Golsvordijevoj ulici u Beogradu. 

Zaista šokantna izjava našeg poznatog i cenjenog epidemiloga, pomisliće mnogi koji su ovaj grafit 
pročitali. I upravo je to ono najopasnije, jer je ona drsko zloupotrebljena, izvučena iz konteksta tako da 
navodi na potpuno pogrešan zaključak. Tako tipično za one koji su svojim lažima o MMR vakcini i 
agresivnom kampanjom protiv nje, doprineli tome da se u Srbiji sruši kolektivni imunitet, zbog čega nam 
se pre godinu dana vratila epidemija malih boginja, bolesti koja ne treba ni da postoji u 21. veku. A u 
Srbiji je odnela 15 života. 

O čemu se zapravo radi? 

Da je antivaskerima nestalo tema za svoje suludo delovanje jasno je kada se zna da su "spornu" izjavu dr 
Radovanovića izvukli iz njevog gostovanja na TV N1 od još pre tri godine. Emisija voditeljke Ivane Zarić 
bila je posvećena preporučenoj vakcini protiv HPV o kojoj je domaća javnosta tada malo znala. 

Naš epidemilog je govorio o svim prednostima takve vacine po zdravlje prvenstveno devojčica, u studiju 
je bila i majka koja je vakcinisala svoju ćerku, a onda je voditeljka iznala podatke - pre nego što je vakcina 
počela da se primenjuje, urađeno je istraživanje na 30.000 osoba u svetu, dato je već 100 miliona doza 
ljudima širom sveta, te da se vakcina koristi u 80 zemalja. 

Na to se nadovezao dr Zoran Radovanović: 

https://www.blic.rs/vesti/drustvo/srbija-do-kraja-godine-dobija-besplatnu-vakcinu-protiv-virusa-koji-izaziva-rak/rwjsbzg


- …Ministarstvo zdravlja je čak pokušalo jedan eksperiment... To je donacija... Oni su zamolili da se nama 
besplatno daju te vakcine da se vidi kako će stanovištvo reagovati. I interesantno je da smo mi društvo 
koje je opterećeno sumnjama, teorijama zavere, "svako hoće da nam podvali", "evo neispitane 
vakcine"... A upravo ste i vi rekli: dato je preko 100 miliona doza tih vakcina, 50 miliona samo u Americi, 
pa neće oni da ubijaju svoju decu. Postupak provere kvaliteta vakcine je tako rigrozan da su eventualni 
rizici svedeni na teoretski nivo. To je blagotvorna vakcina, postoji i u Australiji i Danskoj, gde su prvo i 
počeli, videli su se efekti..." rekao je u maju 2016. godine dr Radovanović. 

Kada se sagleda ceo kontekst jasno je dr Radovanović nije mislio niti rekao da se nad našim 
stanovništvom izvode bilo kakvi eksperimenti, već da je potrebno proveriti da li bi građani uopšte bili 
zainteresovani za takav vid vakcinacije, upravo zbog toga što smo skloni sumnjičavosti, kao što je u 
nastavku i rekao, a potvrdio i u razgovoru za "Blic". 

Ali za zlonamerne antivakcinaše to je bio odličan materijal za novo širenje panike i to ni manje ni više 
nego gotovo tri godine od tog televizijskog gostovanja. Usput rugajući se karijeri poznatog stručnjaka, i 
kompromitujući ovog uglednog i iskusnog doktora. 

- To je tipičan bezobrazluk i nema dileme da je u pitanju maslo antivakcinaša – izjavio za "Blic" dr Zoran 
Radovanović kada smo mu rekli za mural, ali i za fabrikovan video koji se zavrteo društvenim mrežama u 
isto vreme kada je nastao i grafit, pre oko 10 dana, što sve navodi na zaključak da su antivakcinaši 
pokrenuli novu kampanju obmane javnosti. 

Kada je sam video u pitanju, isečene su i montirane izjave epidemiologa i voditeljke, tako da se dobija 
potpuno drugačiji smisao, ali je posebno zanimljivo ko je potpisnik videa. Nakon montaže, ispisano je 
"anti-cenzura.com", što je naziv poznate antivakcinaške Fejsbuk grupe, uz poruku "Sistem vas laže". 
Odmah potom sledi i poster udruženja građana Pravo na izbor, zloglasne antivakcinaške grupe, čiji je 
glasnogovornik i nezvanični vođa dr Jovana Stojković. 

Podsetimo, Stojković je jedna od 43 šarlatana koji pozivaju na nevakcinaciju, protiv kojih je 270 lekara i 
roditelja pokrenula tužbu zbog širenja panike. Takođe, ona je u decembru osuđena u Osnovnom sudu u 
Zrenjaninu na kaznu od 75.000 dinara jer je vređala lekara Tomislava Stevanovića, jednog od pokretača 
peticije protiv Stojkovićkinog štetnog delovanja po celokupnu domaću javnost. 

Dakle, montirani video imao je za cilj da gledaoci steknu pogrešan utisak a ot je da se u Srbiji "vrše 
eksperimenti nad našim stanovništvom kojima se daje vakcina o kojoj ni lekari ne znaju mnogo". 

Video je na svom kanalu objavio i samozvani lekar Miroljub Petrović o čijem šarlatanstvu i nadrilekarstvu 
je "Blic" pisao seriju tekstova. Podsetimo i za njega - "Blic" je do sada oktrio dva smrta slučaja teško 
bolesnih osoba koje je ovaj samozvani doktor "lečio" ceđenim sokovima, tinkturama, šetnjom i 
molitvama i odgovarao ih od posete lekarima, a o čemu sve postoji i pisan trag koji naša redakcija i 
poseduje. Protiv Petrovića se vodi i postupak u Osnovnom tužilaštvu u Leskovcu upravo zbog ovih 
slučajeva o kojima smo pisali. 

Dr Radovanović za antivakcinaše jednostavno kaže da su "nesrećna grupa ljudi koja veruje u teorije 
zavere". 

https://www.blic.rs/vesti/drustvo/osudjena-antivakcinasica-zbog-nje-i-njoj-slicnih-u-srbiju-se-vratila-opasna-bolest-a/vxx3dd8
https://www.blic.rs/vesti/drustvo/osudjena-antivakcinasica-zbog-nje-i-njoj-slicnih-u-srbiju-se-vratila-opasna-bolest-a/vxx3dd8
https://www.blic.rs/vesti/drustvo/crno-na-belo-ovako-je-sarlatan-lecio-kada-tesko-bolesnom-pacijentu-nije-bolje-od/g90jst4
https://www.blic.rs/vesti/drustvo/zaustavite-ovog-coveka-nadrilekar-miroljub-porodici-mladica-koji-je-preminuo-nakon/fbb3tgl
https://www.blic.rs/vesti/drustvo/jazbina-sarlatana-miroljuba-ovo-je-demonsko-mesto-na-kom-je-nadrilekar-zavodio-tesko/w3h9der


- Igrom slučaja pre dva dana sam otvorio Fejsbuk nalog i celo veče sam proveo u polemici sa 
antivakcinašima - kaže nam i dodaje: 

- Teorija kaže da sa njima ne vredi polemisati, ali ja pripadam preventivnoj medicini i osećam 
odgovornost da reagujem - kaže naš poznati epidemiolog, i dodaje da posebnu odgovornost oseća 
prema građanima koji su neopredeljenog mišljenja o (ne)štetnosti vakcina, te im treba saopštiti punu 
istinu. 

Šta je humani papiloma virus 

Osim što humani papiloma virus (HPV) izaziva rak grlića materice, odgovoran je za rak penisa, kao i za 
polne bradavice kod žena, zbog određenih seksualnih praksi kod homoseksualaca, rak anusa, ždrela, 
krajnika kod oba pola. 

Govoreći o samoj HPV vakcini, poznati epidemiolog kaže da su stručnjaci vršili pritisak na zdravstvene 
vlasti da se u praksi ustale oba vida prevencije: već postojeći skrining, koji je prevashodno mera 
sekundarne prevencije, ali i vakcina, koja u suštini, sprečava samu bolest. 

Ta vakcina u Srbiji je i dalje preporučena, odnosno, ne nalazi se u obaveznom kalendaru vakcinacije, a 
kako kaže dr Radovanović, ukoliko bi postala obavezna u Srbiji, bilo bi korisnije da je prime deca oba 
pola, ali bi se najverovatnije davala samo devojčicama. 

- Mudrije je dati pare na vakcinu koja je prevencija, nego na lečenje oboljenja - zaključuje epidemiolog 
Zoran Radovanović u izjavi za "Blic". 

 

 

Dve nove metode lečenja na Institutu "Dedinje" 

Dve nove metode lečenja, rotaciona aterektomija - koja se primenjuje u lečenju perifernih arterija i "no 
touč" procedura, koja "čuva" bajpas "od dodirivanja" i time mu produžava vek trajanja, izvedene su 
danas na Institutu za kardiovaskularne bolesti "Dedinje". 

https://www.blic.rs/vesti/drustvo/godisnje-izgubimo-600-zena-zbog-bolesti-koja-moze-da-se-spreci-porazavajaci-podaci/85mc2b2


Te procedure izveli su doktori te ustanove, uz podršku stručnjaka iz inostranstva, prof. dr Domingos 
Ramos de Souzom sa klinike Orebro u Švedskoj i dr Vinka Viđaka iz Hravatske. 

Rotaciona aterektomija leči bolest perifernih arterija, koja neretko vodi ka amputaciji određenih 
ekstremiteta, danas je izvedena kod pacijenta Aleksandra Đurkovića, koji već 33 godine boluje od 
dijabetesa. Sat vremena nakon operacije, Đurković u izjavi za Tanjug kaže da se odlično oseća i da je 
intervencija apsolutno bezbedna i bezbolna: "Intervencija je meni spasila nogu, možda i život. Već 33 
godine sam dijabetičar i to su posledice. Koliko god da kontrolšete ovu bolest, na kraju se ipak pojave 
komplikacije". 

Rotaciona ateroktomija je procedura koja omogućava "pročiščavanje" i odpušavanje perifernih krvnih 
sudova, pojašnjava dr Dragan Sakić, koji je danas uz pomoć kolege iz Zagreba dr Vinka Viđaka izveo tu 
intervenciju: "Procedura je standardna, a njena prednost je što nema potrebe da se stavlja stent. 
Zadovoljan sam, jer se radi o pacijentu koji je dijabetičar od svoje 25 godine". 

Drugu intervenciju, "no touč" metodom danas je izveo načelnik Instituta "Dedinje", doc Miodrag Perić sa 
rodonačelnikom te metode prof. dr Domingos Ramos de Souzom. Kako je rekao, nova procedura će 
potisnuti dosadašnji način "uzimanja" vene, kako bi poslužila kao venski graft, odnosno bajpas: "Mi ovu 
tehniku možemo vrlo lako da prihvatimo. Izuzetno je edukativno i mislim da će ubuće oni koji se odluče 
za ovu tehniku omogućiti bolesnicima bolju i funkcionalniju prognozu posle operacije". 

Kako kaže, ova procedura uveliko je prihvaćena u svetu i "čuva" bajpas od dodirivanja, čime se 
produžava njegov vek trajanja. 

 

"Od subote nema nijedne zvanične informacije"  

Epidemija gripa u Nišu je prijavljena u petak, a od subote nije moguće doći ni do jedne zvanične 
informacije od nadležnih institucija.  

To je u jutarnjem programu Prve televizije rekla reporterka Ivana Marković. 



“Verovali ili ne, najnovije informcije su od subote, dakle od podneva tog dana nema nijedne nove 
informacije, bar ne zvanično potvrđene. Novinari pričaju između sebe, delimo informacije, ali one su sve 
nezvanične“, navela je. 

Kako je istakla, od prijave epidemije u petak, niko iz Instituta za javno zdravlje u Nišu se nije javljao na 
telefon.  
 
“Od subote prestaje komunikacija i sa Kliničkim centrom u Nišu, njihov portparol se ne javlja na telefon, 
a telefoni direktora Zorana Radovanovića su nedostupni. Došla sam do direktora Infektivne klinike, ali on 
nije dobio dozvolu da govori, bar je tako rekao“, istakla je.  
 
Reporterka je dodala i da postoji nezvanični podatak da se na Intektivnoj klinici nalazi 38 pacijenata, od 
toga 11 je na respiratorima, a na Dečjoj klinici se nalazi šestoro dece, kod kojih još nije potvrđen nijedan 
tip virusa.  
 
“Od smrti devojke 2. februara do danas, prijavljeno je pet smrti od posledica komplikacija u vezi sa 
gripom, a u noći između subote i nedelje preminuo je policajac iz Niša, ali niko iz Kliničkog centra nije 
potvrdio tu informaciju, iako kažu da je primljen na Infektivnu kliniku pre desetak, 12 dana i da je bio na 
respiratoru“, dodala je.  
 
Prema njenim rečima, evidentno je da broj obolelih raste.  
 
“Ambulante i domovi zdravlja su puni. Zbog čega se ćuti o gripu i zašto se niko iz Instituta za javno 
zdravlje, a epidemija je, ne javlja i zašto se niko iz Kliničkog centra ne javlja, je nepoznanica. Znamo da je 
11 osoba na respiratorima, a ukupno 38 leži na Infektivnoj klinici“, zaključila je reporterka Prve televizije.  

 

Širom Srbije: "I ja se borim" 

Svakog 15. februara, Svet obeležava Dan dece obolele od raka, a Nacionalno udruženje roditelja dece 
obolele od raka - NURDOR, tradicionalno će organizovati humanitarne skupove na trgovima, glavnim 
ulicama i šetalištima više od 30 gradova širom Srbije.  



U Beogradu, centralna manifestacija sa muzičkim programom biće organizovana na platou kod Delijske 
česme u Knez Mihajlovoj ulici, od 12 do 14 časova.  
 
Tačno u 13 časova, pod sloganom I ja se borim, simbolično će se poslati srce podršle za sve mališane koji 
se leče od raka, u znak podrške ovim superherojima, ali i onima koji više nisu sa nama.  
 
NURDOR se, zajedno sa svim prijateljima, roditeljima, volonterima i javnim ličnostima, već punih 15 
godina bori za veću vidljivost pitanja malignih oboljenja kod dece i problema sa kojima se ove porodice 
susreću, kao i postizanje većeg senzibiliteta društvene zajednice. Kroz kampanju podstičemo kako 
pojedince, tako i kompanije na aktivno uzimanje učešća u projektima kojima zajednički olakšavamo 
hrabrim mališanima i njihovim roditeljima proces lečenja.  
 
Ova kampanja rezultirala je prošle godine otvaranjem novog krila Klinike za dečje interne bolesti u Nišu, 
hemato-onkološkog odeljenja u koje su građani Srbije kroz donacije uložili više od 100 miliona dinara.  
 
Ove godine borimo se zajedno za novu Roditeljsku kuću u Beogradu, kao najvećem dijagnostičkom i 
terapijskom centru pedijatrijske onkologije u Srbiji, sa istovremeno najvećim brojem dece koja dolaze na 
lečenje.  
 
S obzirom da su često u pitanju porodice iz manjih sredina, koje nisu u mogućnosti da u Beogradu 
obezbede smeštaj, neophodno je omogućiti prostor u kom oni mogu da borave za vreme lečenja. 
Nažalost, svedoci smo sve većeg broja dece kojima je ova podrška potrebna, a naši trenutni kapaciteti 
nisu dovoljni.  
 
Ovim putem pozivamo beograđane da dođu u petak, 15. februara i svojim prisustvom se pridruže borbi 
svih nas za one kojima je naša podrška neophodna. Sve one koje to ne budu u mogućnosti, pozivamo da 
se priključe kampanji ’I ja se borim’ i doniraju sredstva putem slanja SMS poruke na broj 1150 (svaka 
poruka iznosi 100 dinara).  
 
Ove godine NURDOR obeležava 15 godina postojanja i za ovo vreme kroz naše udruženje prošlo je više 
od 1500 porodica kojima je pružena podrška u lečenju i nakon njega, više od 1.000 potpuno besplatnih 
rehabilitacija organizovano je za decu koja su pobedila bolest, izgrađeno je pet roditeljskih kuća i jedna 
potpuno nova bolnica, a preko 1000, posebno edukovanih volontera poklonilo je više od 100.000 sati 
volonterskog rada u pružanju podrške kroz razne aktivnosti za unapređenje uslova lečenja i brige o deci 
oboleloj od malignih bolesti. 

Osim u Beogradu, tog dana, humanitarne akcije podrške NURDOR će organizovati i u: Nišu, Novom 
Sadu, Kragujevcu, Čačku, Užicu, Subotici, Kraljevu, Smederevu, Zrenjaninu, Šapcu, Smederevskoj 
Palanci, Aranđelovcu, Ivanjici, Valjevu, Ubu, Rekovcu, Prijepolju, Trsteniku, Somboru, Sremskoj 
Mitrovici, Leskovcu, Vršcu, Pirotu, Vranju, Lebanu, Lazarevcu, Kruševcu, Prokuplju, Novom Pazaru, 
Surdulici, Boru, Gornjem Milanovcu i Vrnjačkoj Banji. 

Ovo je zajednička borba svih nas i potrebna nam je podrška svih koji su u mogućnosti da nam se 
pridruže i zato se nadamo da se vidimo u petak, 15. februara, od 12 do 14 časova, kod Delijske česme u 
Knez Mihailovoj ulici. 

 
 

 



 

Batut: Epidemija u četiri okruga, u Beogradu niža aktivnost virusa 

Od početka sezone, na teritoriji Srbije prijavljeno je 84.900 obolelih sa simptomima sličnim gripu, a od 
virusa tipa AH1N1 umrlo je 15 osoba, izjavila je šefica za epidemiološki nadzor Instituta za javno zdravlje 
"Dr Milan Jovanović Batut" Dragana Dimitrijević.  

"Situacija je očekivana za ovaj period godine, registruje se srednji intezitet virusa gripa, a stanje nije 
neuobičajeno i registrovana je široka geografska rasprostranjenost virusa", rekla je Dimitrijevićeva za 
Tanjug.  
 
Epidemija je prijavljena u nekoliko gradova Srbije, a kako kažu stručnjaci, u Beogradu nije dostignut 
epidemijski prag i niska je aktivnost virusa.  
 
Epidemiolog Gradskog zavoda za javno zdravlje Leposava Garotic Ilić kaže za Tanjug da se u zdravstvene 
ustanove u Beogradu prošle nedelje sa respiratornim problemima javilo 17.522 pacijenta, pet odsto 
manje nego nedelju pre.  
 
Ilićeva kaže da je 735 pacijenta sa simptomima sličnim gripu registrovano na teritoriji Beograda, i to je za 
48 odsto više u odnosu na prošlu nedelju.  
 
Specijalista opšte medicine u Domu zdravlja "Stari Grad" dr Biserka Obradović navodi da uprkos tome 
što je u odnosu na prošlu godinu primetan blagi porast osoba koje se javljaju lekaru te ustanove zbog 
akutnih respiratornih infekcija i sumnje na influencu - ipak nema mesta panici.  
 
"Možemo da očekujemo da kada se deca budu vratila sa raspusta znatno veći broj jer imamo situaciju da 
sada i deca koja idu u vrtić sa starijom braćom i sestrama odlaze negde van Beograda...", kaže dr 
Obradović.  
 
Ona je za Tanjug rekla da su u tom domu zdravlja su prošle nedelje imali najveći broj pacijenata koji su se 



javili zbog sumnje na grip i to najviše među radno aktivnim stanovništvom (od 30 do 60 godina starosti).  
 
Primera radi, od 38 sumnji koje se odnose na sve uzraste, 27 ih je bilo u toj "grupi", a svega deset se 
odnosilo na ostalo stanovništvo.  
 
"Broj akutnih respiratornih infekcija je u odnosu na prošlu nedelju bilo 262 kod radno aktivnog 
stanovništva od ukupno 533 njih koji su se javili", rekla je dr Obradović.  
 
Kako kaže, neophodno je da građani sada više pažnje obrate na mere prevencije, kao i da jačaju 
imunuitet. Dr Obradović savetuje da se, pored ishrane, unošenja vitamina, mora voditi računa i o tome 
da se smanji unos nikotina, energetskih napitaka...Takođe na imunitet loše utiče i nedostatak sna.  
 
"Takođe moramo provetravati prostorije u kojima boravimo, kao i nastojati da što manje direktnog 
kontakta imamo sa obolelima", istakla je ona.  
 
Obradovićeva je to ilustrovala primerom da se samo u jednom poljupcu "krije" 80 miliona različitih 
bakterija koje se mogu preneti.  
 
"Da ne govorimo o virusima, jer su oni mnogo manje čestice od bakterija", kaže.  
 
Bitna je i higijena, što češće pranje ruku, kao i da deca striktno koriste pribor i čaše namenje samo za 
njih.  
 
"Takođe, važan je i boravak na svežem vazduhu i fizička aktivnost jer ne postoji lek koj može da zameni 
fizičku aktivnost", rekla je Obradovićeva.  
 
Sagovornica Tanjuga kaže i da je obuhvat vakcinisanih u tom domu zdravlja veći za deset odsto nego 
prethodne godine.  
 
Ona je uputila savet da se visoka temperatura maksimalno tri dana može skidati u kućnim uslovima, a da 
se posle treba javiti lekaru.  
 
"Međutim, ako osoba teže diše ili ima smetnje u disanju, trebalo bi odmah da se javi lekaru, jer nije isto 
ako je osoba hronični bolesnik ili dete, ili ako je prethodno bilo nekog oboljenja, boginja, koje mogu 
znatno da oslabe imunitet i onda virus gripa može uticati da se komplikacije brže jave, te je neophodna 
lekarska pomoć", objasnila je dr Obradović.  
 
Iako je u Beogradu situacija što se gripa tiče "pod kontrolom", sve veći broj okruga prijavljuje epidemiju.  
 
Danas je Zavod za javno zdravlje Čačak prijavio epidemiju gripa na teritoriji Moravičkog okruga zbog 
porasta broja pacijenata koji se javljaju sa simptomima sličnim gripu.  
 
Na odeljenje intenzivne nege Opšte bolnice u Čačku primljeno je šest pacijenata, od kojih je četiri 
pacijenta na mehaničkoj ventilaciji, dva su u vrlo lošem stanju.  
 
Na odeljenju intenzivne nege užicke bolnice hospitalizovano je 50 pacijenata koji imaju simptome slične 
gripu, a osmoro je životno ugroženo.  
 



Kako prenose mediji, u Nišu je od simptoma sličnih gripu u poslednje dve nedelje preminulo pet osoba.  
 
Epidemija gripa do sada je prijavljena u Zlatiborskom, Pirotskom, Moravičkom okrugu i na teritoriji grada 
Niša. 

 

 

Kako pijemo antibiotike? 

NOVI SAD - Iako je upotreba antibiotika u porastu, kampanjom Ministarstva zdravlja, njihova upotreba u 
Srbiji u protekle dve godine smanjena je skoro za trećinu. 

Lekari svih specijalnosti u domovima zdravlja i kliničkim centrima od nove godine dobili su stručna 
uputstva, odnosno vodiče kada i koliko  antibiotika da propisuju. Da se trend upotrebe tih lekova 
smanjuje, potvrđuju i građani. 

I dok jedni izbegavaju upotrebu antibiotika, i pribegavaju prirodnoj medicini, drugi ih pak sami sebi 
prepisuju. 

Pacijenti dolaze i traže antibiotike, jer znaju da im je prošle godine pomogao taj i taj antibiotik da se 
izleče, međutim mi ne možemo da im izađemo u susret mi ne možemo ni na svoju procenu da im damo 
antibiotik, znaci to mora da bude na recept lekara ili na izveštaj specijaliste potvrdila je za RTV farmaceut 
Nela Šmit Vitorac.  

Ne možete očekivati da lek koji je dizajniran da uništi bakterije deluje na virusnu infekciju, ne možete od 
njega očekivati da skine povišenu telesnu temperaturu, što praktično znači svaka upotreba antibiotika 
mora da bude tačno vezana za dozu, za vrstu leka, za vrstu mikroorganizma, za vrstu bolesti, i naravno 
uvek mora da se uzima u propisanoj dozi i u dovoljnoj dužini trajanja da lek uopšte bio efikasan izjavio je 
za RTV doc. dr Goran Stevanović član posebne radne grupe za racionalnu primenu antibiotika. 



 

Na Onkologiji slikama, knjigama i muzikom oplemenjuju boravak 

NOVI SAD: Slike na zidovima, postavljene police s knjigama, stolovi i stolice, dnevni boravak u kojem su 
televizor, mini-linija i časopisi, nije enterijer neke kuće, nego ambijent koji je napravljen u Institutu za 
onkologiju Vojvodine u Sremskoj Kamenici. 

Glavna sestra Instituta Sandra Spajić kaže kako i pacijenti i zaposleni dobro reaguju kada je prostor 
oplemenjen. 

Na zidovima u svim našim klinikama imamo slike, a zahvaljujući akciji Udruženja građana “Novi Sad” 
napravili smo šest biblioteka. Imamo u hodnicima stočiće i stolice i police sa knjigama i napravili smo lep 
ambijent van bolničkih soba u kojem pacijenti mogu da borave. U jednoj dnevnoj bolnici za 
hemioterapiju napravili smo prostor u kojem pacijenti mogu da sede, čitaju časopise i info-flajere, igraju 
društvene igre, gledaju televiziju ili slušaju muziku, kako ne bi čekali red za terapiju na hodniku. Na ovaj 
način bavimo se i potrebama duše, jer bolesnici imaju dosta briga za svoje zdravlje, a ovako mogu malo 
da skrenu misli, ispričala je Spajić. 

U okviru projekta humanizacije bolničkog prostora, Institut već nekoliko godina organizuje koncerte i 
predstave za pacijente i zaposlene, te Sandra Spajić podseća da su im gostovali mnogi umetnici, među 
kojima su Vojin Ćetković, ekipa iz “Državnog posla”, učenici muzičkih škola koji su držali koncerte 
klasične muzike, kao i bend “Frajle”. Ovakvi događaji organizuju se uglavnom u ranim popodnevnim 
satima, jer tada pacijenti najčešće nemaju terapije, odnosno neke aktivnosti u vezi lečenja. Svi pacijenti 
dan pre programa dobiju informaciju kakav program sledi i kada se dešava, tako da mogu da dođu. 

I sada imamo u planu dve manifestacije. jedno je predstava, a drugo je koncert. Takav ambijent prija i 
zaposlenima, svima je zadovoljstvo što se takve manifestacije priređuju. Sve bolnice ovog tipa trebalo bi 
da neguju takve događaje, ocenila je Spajić. 



Pacijenti s kojima smo razgovarali kažu kako su kao cimeri jedni drugima u sobi podrška, dele iste 
sudbine i zajedno proživljavaju i preživljavaju svaki dan. Zato uživaju u momentima kada mogu malo da 
skrenu misli, izađu u hodnik i uzmu neku knjigu, ili siđu u centralni hol Instituta na koncert ili predstavu. 

Zajedno padamo i dižemo se, jedna drugoj smo podrška, ali nam je to lakše kada imamo i lep ambijent, 
kazala su pacijentkinje iz jedne sobe. 

Oslikan je i hodnik Instituta koji vodi ka dnevnim bolnicama i to “Drvo zahvalnosti” uradile su 
pacijentkinje koje su se lečile od najtežnih bolesti u ovoj ustanovi. Na drvetu pacijenti i njihova familija 
mogu da ostave poruke zahvalnosti, na papirićima koje prave učenici škole “Milan Petrović”. 

 

 

Nova Varoš: Godinu započeli darom zdravstvu 

Lokalna samouprava u Novoj Varoši nastavlja brigu o ljudima. I ove godine za pomoć namenili pet 
miliona dinara 

OPŠTINA u Novoj Varoši je nastavila tradiciju da, shodno mogućnostima, pomaže unapređenje lokalne 
medicinske službe, pa je ovdašnjem Domu zdravlja donirala kardiotokograf i mikroskop za citološku 
ambulantu. Savremena oprema vredna 500.000 dinara je namenjena Službi ginekologije koja godišnje 
obavi više od 11.000 pregleda i znatno će podići kvalitet zdravstvene zaštite žena. 

- Kardiotokograf služi za praćenje trudnoće u trećem trimestru, posebno uterinske aktivnosti i srčane 
akcije ploda, dok je specijalizovani mikroskop važan za citološke preglede odnosno skrining grlića 
materice - objašnjava načelnik Službe za zdravstvenu zaštitu žena dr Goran Mihajlović, i dodaje da je u 
okviru iste donacije dopremljen i raznovrsni set od pedesetak ginekoloških instrumenata koji se 
svakodnevno koriste. 

Direktor Doma zdravlja u Novoj Varoši dr Branko Popović podseća na to da je lokalna samouprava lane iz 
opštinskog budžeta za ove namene izdvojila oko pet miliona dinara, te da je i za ovu godinu planirana 
ista suma... 



- Plan je da se investicioni ciklus u Službi za zdravstvenu zaštitu žena završi nabavkom savremenog 
ginekološkog stola, sa reflektorima i svom pratećom opremom. Očekujemo i da nam država pomogne pri 
kupovini modernog i kvalitetnog video-kolposkopa - kaže dr Popović, i naglašava da se u fokusu nalaze 
očuvanje zdravlje žena, prevencija teških oboljenja i briga o potomstvu. 

I, ovo nije kraj ulaganja u novovaroško zdravstvo tokom ove godine, jer su već najavljeni proširenje 
parkinga, nabavka specijalizovanog vozila za hemodijalizu sa sedam sedišta, kupovina EKG aparata za 
potrebe Hitne pomoći i Pedijatrije, te nastavak obnavljanja opreme koja se koristi u laboratoriji, na 
Službi stomatologije i u bolničkim odeljenjima.  

 

 

Vranje: Prvi zahvat u novom Hirurškom bloku 

Ponos zdravstva u Vranju počeo da radi punim kapacitetom 

POČEO je operativni program u vranjskom Hirurškom bloku, a prvi ozbiljniji zahvat je obavljen u noći 
između 9. i 10. februara kada su dvojica iskusnih lekara spasila život mladiću koji je u tuči zadobio 
ozbiljne povrede... 

- Tokom ove sedmice će biti obavljeno još 12 operacija jer je završeno preseljenje Hirurgije i 
Anesteziologije, pa su i sale konačno stavljene u funkciju - objašnjava direktor Zdravstvenog centra dr 
Ljiljana Antić, podsećajući na to da je na novu "adresu", posle svečanog otvaranja 29. decembra prošle 
godine, prvo stiglo Prijemno-trijažno odeljenje. 

Kaže i da u novoj zgradi već imaju i prve "ležeće" pacijente, a u to da sve funcioniše na vrhunskom nivou 
se i lično uverila 10. februara - posle posete Hirurškom bloku u pratnji upravnika bolnice dr Saše 
Đorđevića. 



- Znatan deo aparature je već stigao, ali očekujemo još isporuka koje je, posle naših zahteva, najavilo 
Ministarstvo zdravlja. Dakle, čim budu okončane započete tenderske procedure, bićemo još opremljeniji 
- zaključila je dr Antić, prenoseći očekivanja menadžmenta da uskoro bude zaposleno novih lekara i 
medicinskog osoblja, te da se realizuje odobrenje za čak 11 specijalista. 

 

 

Naša doktorka leči male Dance 

Pedijatar dr Tatjana Zaharov radi u Univerzitetskoj bolnici u Odenseu, svakodnevno spasavajući živote 
teških hematoloških bolesnika 

Hvala što ste mi spasili život”, jedna je od najčešćih rečenica koju pedijatar dr Tatjana Zaharov, iz 
Univerzitetske bolnice u danskom gradu Odenseu, svakodnevno čuje kada mali pacijenti napuštaju 
kliniku. Nije joj lako da iz dana u dan gleda kako se dečaci i devojčice bore s opakim malignim bolestima 
krvi, ali joj snagu daju njihovi osmesi kada se završi lečenje i kada rezultati pokažu da su iz borbe s 
opakim oboljenjima izašli kao pobednici. Za razliku od rada u Srbiji, kaže da može dosta rasterećenije da 
obavlja svoj posao jer ima mogućnost da propiše bilo koji lek za koji smatra da je dobar za pacijenta ili da 
ga pošalje u najbolju svetsku kliniku ukoliko proceni da će to moći da mu pomogne. 

Ovu interesantnu doktorku obožavaju i kolege koje se ponekad čude zašto ostaje da razgovara s 
pacijentima i kada prođe radno vreme. Njoj to, kako objašnjava za „Politiku”, uopšte ne pada teško. Tako 
je naučila u Srbiji. 

– Medicinska sestra s kojom radim u ambulanti jednom je pitala moje pacijente šta će da rade ako 
odlučim da se vratim u Srbiju. Oni su odgovorili da će oni svakako da plate avionsku kartu i dođu na 
pregled gde god da radim, ali da treba da se zapitaju kolege u bolnici hoće li im biti teže ako bi ostali bez 
mene. Moram da istaknem da su me kolege mnogo lepo prihvatile iako je možda u početku postojalo 
malo nepoverenje. Sećam se situacije kada sam jedina ja pogodila pravu dijagnozu za pacijenta i rekla 
šta treba da se radi u njegovom slučaju, a koleginica je sve to proverila i pohvalila me pred drugima, 
rekavši kako ja čitam u medicinskim knjigama i ono što piše sitnim slovima, a na šta mnogi ne obraćaju 
pažnju – kaže dr Zaharov. 



Rodnu Srbiju nije zaboravila i svaki slobodan trenutak koristi da obiđe rodbinu u Beogradu i Nišu 

Ova doktorka u Danskoj živi već 12 godina i pre Univerzitetske bolnice u Odenseu radila je u još dve 
manje klinike. Ranije o odlasku u Dansku nije razmišljala, ali je prelomni trenutak nastupio posle jednog 
boravka na Kongresu evropske respiratorne medicine. Tada je dobila mogućnost šestomesečne plaćene 
edukacije u ovoj zemlji. Shvatila je da će ovde moći da nastavi usavršavanje i da radi u prestižnim 
klinikama, pa je odlučila da kaže „zbogom” svojim gradovima Dimitrovgradu i Nišu i da se s porodicom 
preseli u Skandinaviju. U početku nije bilo lako jer je trebalo savladati teški danski jezik. Ipak, nije 
odustala. 

– Dok sam radila u Srbiji, mnoge nepravde sam morala da istrpim. Sve vreme sam se nadala da će biti 
bolje, ali sam u jednom trenutku shvatila da se situacija neće promeniti i da je bolje da okušam sreću u 
drugoj zemlji. Kao pedijatar morala sam u Srbiji dnevno da pregledam više od 50 pacijenata, a ovde 
najviše 20 malih pacijenata. Za svaki pregled se izdvaja pola sata. Drugačiji je odnos prema radu. Na 
posao se dolazi u 8 sati i nikad nije problem ako zakasnite jer niko nigde ne žuri. Radi se do 15 sati i ne 
postoje protekcije među pacijentima. Svakog 30. u mesecu stiže plata od koje može lepo da se živi – 
pojašnjava dr Zaharov. 

Rodnu Srbiju nije zaboravila i svaki slobodan trenutak koristi da obiđe rodbinu u Beogradu i Nišu. Velika 
strast su joj putovanja pa odmore koristi da upozna neke zanimljive delove sveta. Kaže da joj prija život u 
Odenseu, inače rodnom gradu čuvenog pisca Hansa Kristijana Andersena, i da nije čudno što se Danci 
smatraju najsrećnijim narodnom na svetu. U ovoj zemlji su čuda moguća i oni koji vredno rade mogu da 
ostvare svoje snove. Po njenom mišljenju, nikako nije tačna čuvena Hamletovska teza „da je nešto trulo 
u državi Danskoj”. 

 

RODITELJI NA MUKAMA! TEŠKO DO LEKARSKOG ZA PRVAKE: Da izvade deci krv treba im i do 2 
MESECA! 

Komplikovana procedura za dobijanje potvrde za upis 

Iako je država roditeljima smanjila dokumentaciju za upis prvaka u školu, oni i dalje imaju muke s 
ogromnom gužvom prilikom zdravstvenih pregleda, zbog čega im za vađenje te potvrde neretko treba i 
dva meseca.  



To je otuda što budući prvačići moraju da obiđu čak šest specijalista kako bi dobili neophodno lekarsko 
uverenje. Naime, sistematski pregled počinje kod izabranog pedijatra, od kog se dobijaju uputi za 
laboratorijske analize, kao i uputi za preglede kod specijalista. U zavisnosti od doma zdravlja, ti pregledi 
se zakazuju. Nakon dobijenih rezultata svih lekara specijalista, dete se vraća kod izabranog pedijatra. 
Takođe je potrebno poneti i vakcinalni karton, koji se dobija u nadležnoj zdravstvenoj ustanovi na prvoj 
vakcinaciji. Da je preglede gotovo nemoguće zakazati u dogledno vreme, potvrđuju i sami zdravstveni 
radnici.  

- Gužve se stvaraju zbog nedostatka pedijatara, očnih i drugih specijalista i zbog toga je roditeljima 
potrebno i nekoliko meseci za sve zdravstvene preglede - potvrđuje pedijatar Snežana Marković.  

Iz Ministarstva zdravlja saopštavaju da su pregledi već uveliko počeli, jer upis u prvi razred osnovne škole 
počinje 1. aprila i trajaće do 31. maja.  

- U nadležnom domu zdravlja se obavljaju svi potrebni zdravstveni pregledi. Pregledi kod specijalista se 
mogu obaviti istog dana ili u dogovoreno vreme - tvrde u ministarstvu.  

Podsetimo, osnovne škole u Srbiji će od 1. septembra, prilikom upisa u prvi razred, same pribavljati izvod 
iz matične knjige rođenih i dokaz o prebivalištu dece, što je dosad bila obaveza roditelja. Roditeljima 
ostaje da dostave lekarsko uverenje i potvrdu o pohađanju pripremnog predškolskog programa.   

Obavezno kod psihologa 

Provera samostalnosti  

Pored zdravstvenih pregleda, za upis u školu buduće prvake očekuje i razgovor sa školskim psihologom ili 
pedagogom, koji će testirati njihove sposobnost da se odvoje od roditelja: 
- Ima više vrsta testova, ali ja pretežno koristim tip I. Prilikom tog testa mi tačno procenimo koliko je 
dete samostalno, sposobno i zrelo. Test tipa II koristimo kod mlađe dece i tako određujemo njihovu 
emotivnu, socijalnu i intelektualnu zrelost. Na ovom testu vidimo koliko je dete spremno da bude 
odvojeno od porodice kako bi pohađalo nastavu - objašnjava dečji psiholog Anja Janković.  

Činjenice 

Dokumentacija potrebna za upis  
- Izvod iz matične knjige rođenih 
- Uverenje o pohađanju predškolskog programa 
- Dokaz o lekarskom pregledu deteta 
- Dokaz o prebivalištu roditelja  

Šta čini sistematski pregled 
- Otorinolaringolog 
- Oftalmolog 
- Lekar fizijatar 
- Logoped 
- Stomatolog 
- Laboratorijske analize krvi i urina  
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